

# شَهْرُ رَمَضَانَ

## إِمْسَاكِيَّةُ رَمَضَانَ 1434AH / 2013 Ramadan Timetable

The Islamic Cultural Centre of Ireland and the Islamic Foundation of Ireland congratulate Muslims on the commencement of the blessed month of Ramadan. May Allah enable us to reach the next Ramadan granting us prosperity and showering us with His blessings. May Allah accept our virtuous deeds and yours. Eid Mubarak

### A Virtue of Ramadan

Narrated Abu Huraira: Allah's Messenger (peace be upon him) said: "Whoever observes Sawm (Fasts) during the month of Ramadan out of sincere faith, and hoping to attain Allah's rewards, then all his past sins will be forgiven." (agreed upon)

### Invocation for breaking the fast

The Prophet (peace be upon him), when breaking his fast, used to say: "The thirst is gone, the veins are moistened and the reward is confirmed, if Allah wills." (agreed upon)

### Zakat-ul-Fitr

Ibn Abbas said: "The prophet (peace be upon him) enjoined Zakat-ul-Fitr to purify the fasting person from verbal errors and evil deeds and to feed the poor. Whoever gives it before 'Eid prayer, it will be an accepted Zakat and whoever gives after 'Eid prayer it will be Sadaqa." (narrated by Abu Dawud, Ibn Maja, Hakim and others)

### Important Notice

During this blessed month of Ramadan remember you have commitments towards your neighbours. A Muslim should not disturb his/her neighbours e.g. by parking vehicles in no parking zones, blocking others' houses and making noise especially after Taraweeh prayer.

Taraweeh prayer at both mosques will be directly after Isha prayer on a daily basis.

### The Eid prayer

Eid Prayer will be on Eid morning at 10:00 am in the ICCI's Mosque.

Two Eid prayers will be offered at the IFI; first prayer at 8:30am and second prayer at 9:30am.

Zakat-ul-Fitr (Fitrana) is € 7.00 per person

2013 JUL/AUG		Dublin						رمضان RAMADAN	
		فجر Fajr	شروق Shurooq	ظهر Dhuhr	عصر Asr	مغرب Maghrib	عشاء Isha		
Tue	9	3:00	5:03	1:31	5:56	9:56	11:26	1	الثلاثاء
Wed	10	3:01	5:04	1:31	5:56	9:55	11:26	2	الأربعاء
Thu	11	3:04	5:05	1:31	5:56	9:53	11:26	3	الخميس
Fri	12	3:06	5:06	1:31	5:55	9:52	11:25	4	الجمعة
Sat	13	3:07	5:08	1:31	5:55	9:52	11:25	5	السبت
Sun	14	3:08	5:09	1:31	5:55	9:51	11:25	6	الأحد
Mon	15	3:10	5:11	1:31	5:55	9:49	11:25	7	الاثنين
Tue	16	3:12	5:12	1:33	5:53	9:48	11:24	8	الثلاثاء
Wed	17	3:14	5:13	1:33	5:53	9:48	11:24	9	الأربعاء
Thu	18	3:15	5:14	1:33	5:53	9:47	11:24	10	الخميس
Fri	19	3:17	5:15	1:33	5:52	9:45	11:24	11	الجمعة
Sat	20	3:20	5:16	1:33	5:52	9:44	11:23	12	السبت
Sun	21	3:22	5:18	1:33	5:52	9:42	11:23	13	الأحد
Mon	22	3:23	5:19	1:33	5:52	9:41	11:23	14	الاثنين
Tue	23	3:25	5:21	1:33	5:51	9:40	11:22	15	الثلاثاء
Wed	24	3:27	5:23	1:33	5:51	9:38	11:22	16	الأربعاء
Thu	25	3:30	5:25	1:33	5:49	9:37	11:22	17	الخميس
Fri	26	3:31	5:26	1:33	5:49	9:36	11:22	18	الجمعة
Sat	27	3:34	5:28	1:33	5:48	9:33	11:19	19	السبت
Sun	28	3:36	5:29	1:33	5:48	9:33	11:18	20	الأحد
Mon	29	3:38	5:30	1:33	5:48	9:30	11:15	21	الاثنين
Tue	30	3:39	5:32	1:33	5:47	9:29	11:14	22	الثلاثاء
Wed	31	3:42	5:33	1:33	5:47	9:27	11:11	23	الأربعاء
Thu	1	3:44	5:35	1:33	5:45	9:26	11:10	24	الخميس
Fri	2	3:46	5:36	1:33	5:45	9:23	11:07	25	الجمعة
Sat	3	3:47	5:39	1:33	5:44	9:22	11:04	26	السبت
Sun	4	3:50	5:41	1:33	5:44	9:21	11:03	27	الأحد
Mon	5	3:53	5:42	1:33	5:42	9:18	11:00	28	الاثنين
Tue	6	3:54	5:44	1:33	5:41	9:17	10:59	29	الثلاثاء
Wed	7	3:57	5:46	1:33	5:41	9:15	10:56	30	الأربعاء

المركز الثقافي الإسلامي بأيرلندا والهيئة الإسلامية الأيرلندية يهنئان المسلمين بحلول شهر رمضان الكريم أعاده الله علينا وعليكم بالخير واليمن والبركات وتقبل الله منا ومنكم الطاعات وصالح القربات.

### من فضائل شهر رمضان:

عَنْ أَبِي هُرَيْرَةَ قَالَ: سَمِعْتُ رَسُولَ اللَّهِ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ يَقُولُ: مَنْ صَامَ رَمَضَانَ إِيمَانًا وَاحْتِسَابًا غُفِرَ لَهُ مَا تَقَدَّمَ مِنْ ذَنْبِهِ «متفق عليه» .

### دعاء الإفطار:

كَانَ رَسُولُ اللَّهِ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ إِذَا أَفْطَرَ قَالَ: ذَهَبَ الظَّمَأُ وَأَبْتَلَّتِ الْعُرُوقُ وَتَبَّتِ الْأَجْرُ إِنْ شَاءَ اللَّهُ . رواه أبو داود والنسائي وحسنه الألباني في الإرواء.

### زكاة الفطر:

عَنْ ابْنِ عَبَّاسٍ رَضِيَ اللَّهُ عَنْهُ قَالَ: «فَرَضَ رَسُولُ اللَّهِ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ زَكَاةَ الْفِطْرِ طَهْرَةً لِلصَّائِمِ مِنَ اللُّغْوِ وَالرَّفَثِ. وَطَعْمَةً لِلْمَسَاكِينِ. مَنْ آدَاهَا قَبْلَ الصَّلَاةِ فَهِيَ زَكَاةٌ مَقْبُولَةٌ. وَمَنْ آدَاهَا بَعْدَ الصَّلَاةِ فَهِيَ صَدَقَةٌ مِنَ الصَّدَقَاتِ». رواه أبو داود وابن ماجه والحاكم وغيرهم. وصححه الألباني رحمه الله.

### ملحوظة هامة:

في هذا الشهر الفضيل يجب مراعاة حقوق الجيران وعدم إزعاجهم أو الإساءة إليهم سواء بإيقاف السيارات في مناطق غير مسموح بها أو أمام المنازل أو برفع أصواتنا أو إحداث ضجيج أو صخب بالأخص بعد صلاة التراويح.

### صلاة التراويح:

وقت صلاة التراويح بعد صلاة العشاء مباشرة في كلا المسجدين.

### صلاة العيد:

ستقام صلاة العيد في المركز الثقافي الإسلامي بأيرلندا الساعة 10:00 صباحا.

وفي مسجد دبلن ستقام صلاتان الأولى : الساعة 8:30 صباحا والثانية :9:30 صباحا .

زكاة الفطر 7.00 يورو للشخص الواحد .